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Protokół nr LV/23 

z posiedzenia Sesji Rady Powiatu w Staszowie odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 roku 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Staszowie  

Obrady rozpoczęto 27 kwietnia 2023 roku o godz. 08:30, a zakończono o godz. 10:04 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Batóg 

2. Janusz Bąk 

3. Zbigniew Bąk 

4. Jerzy Chudy 

5. Leszek Guzal 

6. Anna Kosowicz 

7. Adam Kowal 

8. Andrzej Kruzel 

9. Anna Niziałek 

10. Grzegorz Rajca 

11. Krystyna Semrau 

12. Adam Siekierski 

13. Michał Skotnicki 

14. Stanisław Walczyk 

15. Zbigniew Wiącek 

16. Jolanta Wójtowicz 

17. Romuald Zgrzywa 

18. Mariusz Zyngier 

19. Józef Żółciak 

/Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 

/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu/ 

Ad.1 

Obrady LV Sesji Rady Powiatu w Staszowie otworzył Grzegorz Rajca – Przewodniczący 

Rady Powiatu w Staszowie. 

Ad.2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 19 radnych. 

Wobec tego Rada Powiatu w Staszowie władna jest do podejmowania prawomocnych uchwał 

oraz wiążących decyzji. 
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Ad.3  

Przewodniczący Rady  przedstawił proponowany porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Porządek obrad. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr LIII/23 z dnia 24.03.2023 roku. 

5. Przyjęcie Protokołu Nr LIV/23 z dnia 14.04.2023 roku. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/54/08 

Rady Powiatu w Staszowie dnia 5 sierpnia 2008 roku w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 

budowalnych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – projekt 8/23 zmieniony po 

konsultacjach. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji 

o działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Staszowie za 2022 r. oraz 

wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej – projekt 17/23. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów 

pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022 – projekt 18/23.  

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji z realizacji 

w 2022 roku  „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 

2016-2022, w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz 

przestrzegania praw osób niepełnosprawnych” – projekt 21/23. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów 

pomocy społecznej” za rok 2022 dla Powiatu Staszowskiego – projekt 23/23. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2023- 2024” – projekt 19/23. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Staszowie lokalu użytkowego – projekt 13/23. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności oraz informacji Komendanta Powiatowego Policji w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – 

projekt 16/23. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok – projekt 

15/23.  

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Staszowie o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – projekt 14/23.  

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Starosty Staszowskiego – projekt 22/23.  

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok – 

projekt 24/23.  
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18. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Staszowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2022 

rok. 

19. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie miedzy sesjami.  

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.4 

Przyjęcie Protokołu Nr LIII/23 z dnia 24.03.2023 roku. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Protokołu Nr LIII/23 z dnia 24.03.2023 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

NIEOBECNI (1) 

Michał Skotnicki 

 

Ad.5 

Przyjęcie Protokołu Nr LIV/23 z dnia 14.04.2023 roku. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Protokołu Nr LIV/23 z dnia 14.04.2023 roku.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 
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NIEOBECNI (1) 

Michał Skotnicki 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/54/08 

Rady Powiatu w Staszowie dnia 5 sierpnia 2008 roku w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowalnych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków – projekt 8/23 zmieniony po konsultacjach. 

 

Pan Grzegorz Wójcikowski – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował, że na podstawie art. 4 pkt 7 i art. 12 pkt 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym oraz art. 81 ust. 1 ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami, w Uchwale Nr XXVII/54/08 z dnia 5 sierpnia 2008 roku 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich i robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

wprowadza się zmiany dotyczące pomocy de minimis oraz udzielania dotacji w przypadku 

uzyskania dofinansowania przez Powiat Staszowski ze środków zewnętrznych. 

Zgodnie z art. 7 ust. 3 oraz ust. 3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu 

w sprawach dotyczących pomocy publicznej, warunkiem podjęcia uchwały, której 

przedmiotem będzie udzielenie pomocy de minimis jest zgłoszenie jej projektu Prezesowi 

Urzędy Ochrony Konkurencji i Konsumentów, a także ministrowi właściwemu do spraw 

rolnictwa. 

Projekt uchwały w dniu 20.03.2023 r. został przesłany do zaopiniowania do Prezesa Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Minister 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi przedstawił swoje stanowisko w dniu 30.03.2023 r. Prezes Urzędu 

Ochrony Konkurencji i Konsumentów przedstawił swoje stanowisko w dniu 24.03.2023 r. 

Uchwała uwzględnia opinie Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, poprzez 

dodanie zapisów: 

„5. Podmiot ubiegający się o pomoc de minimis jest zobowiązany do przedstawienia 

podmiotowi udzielającemu pomocy, wraz z wnioskiem o udzielenie pomocy: 

1) wszystkich zaświadczeń o pomocy de minimis oraz pomocy de minimis w rolnictwie lub 

rybołówstwie, jakie otrzymał w roku, w którym ubiega się o pomoc, oraz w ciągu 2 

poprzedzających go lat podatkowych, albo oświadczenia o wielkości tej pomocy otrzymanej 

w tym okresie, albo oświadczenia o nieotrzymaniu takiej pomocy w tym okresie, 

2) informacji określonych w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 29 marca 2010 r. 

w sprawie zakresu informacji przedstawianych przez podmiot ubiegający się o pomoc de 

minimis (Dz. U. z 2010 r. Nr 53, poz. 311 z późn. zm.).”; 

„6. Pomoc de minimis może być udzielona do dnia 30 czerwca 2024 r.”. 

Uchwała uwzględnia opinie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, poprzez dodanie w § 1 pkt 1 

po wyrazach "lub rybołówstwa„ wyraz "jeżeli udzielenie tej pomocy związane jest 

z prowadzoną działalnością". W uchwale uwzględniono publikator rozporządzenia Komisji 

(UE) Nr 717/2014 "(Dz. Urz. UE L 190 z 28.06.2014, s. 45 z późn. zm.)". 
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Projekt został poddany konsultacjom społecznym, w wyniku których nikt nie zgłosił uwag. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pan Adam Kowal – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 8/23 zmieniony po konsultacjach. 

 

Pan Mariusz Zyngier – Przewodniczący Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, 

Sportu i Turystyki poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 8/23 

zmieniony po konsultacjach. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/54/08 

Rady Powiatu w Staszowie dnia 5 sierpnia 2008 roku w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót budowalnych przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków – projekt 8/23 zmieniony po konsultacjach. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/12/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXVII/54/08 Rady Powiatu w Staszowie dnia 5 sierpnia 2008 roku w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 

budowalnych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu/ 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji o działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Staszowie za 2022 r. oraz wykazu potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej – projekt 17/23. 

 

Pani Anna Ogórek – Dyrektor PCPR w Staszowie poinformowała, że Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Staszowie realizując art. 112. ust.12 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 

o pomocy społecznej - kierownik powiatowego centrum pomocy rodzinie składa radzie 

powiatu coroczne sprawozdanie z działalności powiatowego centrum pomocy rodzinie oraz 

przedstawia wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 
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Przedłożone sprawozdanie w swojej treści przedstawia zrealizowane zadania przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie za 2022 r., na które składają się: zadania określone w: 

ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, przedstawiają pracę z rodzinami 

zastępczymi ocenę ich funkcjonowania poprzez zespół ds. rodzinnej pieczy zastępczej oraz 

osiągnięte rezultaty. Ustawie o pomocy społecznej tj. funkcjonowanie domów pomocy 

społecznej i ośrodka wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, poradnictwo 

specjalistyczne, funkcjonowanie punktu pomocy ofiarom przemocy w rodzinie i osobom 

w kryzysie, ustawie o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych realizacja 

zadań na podstawie algorytmu określonego w Rozporządzeniu Rady Ministrów dot. pomocy 

dla osób niepełnosprawnych. 

Ponadto informacja zawiera planowane środki na pomoc społeczną oraz wykaz potrzeb 

w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na 2023 r. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 17/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji o działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Staszowie za 2022 r. oraz wykazu potrzeb w 

zakresie pomocy społecznej – projekt 17/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/13/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji o 

działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Staszowie za 2022 r. oraz wykazu 

potrzeb w zakresie pomocy społecznej, stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów 

pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022 – projekt 18/23. 

 

Pani Anna Ogórek poinformowała, że zgodnie z art. 76 ust. 4 pkt 15 ustawy o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej z dnia 9 czerwca 2011 roku Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Staszowie jako organizator pieczy zastępczej przedkłada Radzie Powiatu 
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coroczne sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2022 rok. 

Sprawozdanie z wykonania zadań organizatora pieczy zastępczej określa i przedstawia m.in. 

funkcjonowanie pieczy zastępczej, pracę z rodzinami zastępczymi oraz ilość rodzin 

zastępczych.  

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 18/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów 

pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022 – projekt 18/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/14/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za rok 2022, stanowi załącznik nr 5 

do protokołu/ 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji z realizacji 

w 2022 roku „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-

2022, w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz 

przestrzegania praw osób niepełnosprawnych” – projekt 21/23. 

 

Pan Ryszard Stachura – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego poinformował, że na podstawie Uchwały Nr XXV/18/16 z dnia 19.04.2016 

roku, Rada Powiatu przyjęła Powiatowy program działań na rzecz osób niepełnosprawnych 

na lata 2016 – 2022, w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej 

i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób niepełnosprawnych. Zgodnie z art. 35a ust.1 pkt 

3 ustawy z dnia 27.08.1997r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych, do zadań Powiatu należy udostępnianie na potrzeby Pełnomocnika 

i samorządu województwa oraz przekazywanie właściwemu wojewodzie rocznej informacji 

z realizacji programu. 
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Ponadto zgodnie z treścią Rozdziału VII programu do dnia 30 kwietnia każdego roku 

realizacji programu, Rada Powiatu w Staszowie będzie przyjmować zbiorczą informację za 

rok poprzedni, o zrealizowanych zadaniach na rzecz osób niepełnosprawnych. Załączniki nr 

1-6 do uchwały zawierają sprawozdania jednostek, których działania na rzecz osób 

niepełnosprawnych zostały określone w przedmiotowym programie. Projekt uchwały posiada 

pozytywną opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych przy Staroście 

Staszowskim.  

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 21/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji z realizacji w 

2022 roku „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-

2022, w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz 

przestrzegania praw osób niepełnosprawnych” – projekt 21/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/15/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji z realizacji 

w 2022 roku „Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 

2016-2022, w zakresie rehabilitacji społecznej, rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz 

przestrzegania praw osób niepełnosprawnych”, stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej” za rok 2022 dla Powiatu Staszowskiego – projekt 23/23. 

 

Pani Anna Ogórek poinformowała, że zgodnie z art. 16a ust.1 ustawy z dnia 12 marca 2004r. 

o pomocy społecznej gmina, powiat i samorząd województwa przygotowują ocenę zasobów 

pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej.  

Ust. 4 powołanego wyżej artykułu stanowi, że organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego przedstawia co roku do 30 kwietnia odpowiednio radzie gminy, radzie powiatu, 

a do 30 czerwca sejmikowi województwa właściwej jednostki samorządu terytorialnego 
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ocenę zasobów pomocy społecznej.  Ocena jest podstawą do planowania budżetu na rok 

następny. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 23/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej” za rok 2022 dla Powiatu Staszowskiego – projekt 23/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/16/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów 

pomocy społecznej” za rok 2022 dla Powiatu Staszowskiego, stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu/ 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2023- 2024” – projekt 19/23. 

 

Pani Anna Ogórek poinformowała, że podstawę prawną do opracowania i przyjęcia 

„Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2023-2024” stanowi art.6 ust.3 pkt 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. 

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, zgodnie z którym do zadań własnych powiatu 

należy opracowanie i realizacja Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie. 

Realizatorami Programu są instytucje i organizacje zobligowane do działań z zakresu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, wymienione w Programie. 

W oparciu o analizę problemu występującego na terenie powiatu staszowskiego opracowano 

Powiatowy Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2023-2024. 
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Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 19/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2023- 2024” – projekt 19/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/17/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia „Powiatowego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

na lata 2023- 2024”, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Staszowie lokalu użytkowego – projekt 13/23. 

 

Pan Ryszard Stachura poinformował, że w dniu 20 marca 2023 r. Dyrektor SPZZOZ 

w Staszowie złożył wniosek, w którym zwrócił się z prośbą o wyrażenie zgody na 

wydzierżawienie lokalu użytkowego o powierzchni - 100 m2 zlokalizowanego 

w Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Staszowie przy ulicy 

11 listopada 78, z przeznaczeniem na świadczenie usług zdrowotnych w zakresie diagnostyki 

obrazowej (rezonans magnetyczny) w trybie bezprzetargowym. Na podstawie art. 54 ustawy z 

dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 633 z późn. zm.) 

oraz § 3 ust. 4 i § 4 ust. 2 Uchwały Nr XVII/90/2015 Rady Powiatu w Staszowie z dnia 18 

listopada 2015 r. w sprawie określania zasad zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 

użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Staszowie, dla którego Powiat Staszowski jest podmiotem 

tworzącym, Rada Powiatu w Staszowie wyraża zgodę na wydzierżawienie lokalu jak również 

może udzielić zgody na odstąpienie od wymogu przeprowadzenia przetargu. Wymieniony 

w uchwale lokal jest czasowo zbędny dla potrzeb SPZZOZ w Staszowie. Od 10 lat 
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dzierżawcą lokalu przy ul. 11 listopada był Pan Henryk Gruszka prowadzący działalność 

gospodarczą pod nazwą Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Usługi Rentgenowskie. 

Według opinii dyrektora SPZZOZ w Staszowie wyrażonej w piśmie z dnia 20 marca 2023 

kontynuacja umowy dzierżawy przedmiotowego lokalu daje ogromne korzyści pacjentom 

oraz samej placówce (SPZZOZ). 

Wobec powyższego po dokonaniu analizy wniosku o zgodę na wydzierżawienie lokalu 

użytkowego przedłożonego przez Dyrektora SPZZOZ, podjęcie uchwały jest zasadne.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w 

Staszowie lokalu użytkowego – projekt 13/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pani Jolanta Wójtowicz – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 13/23.  

 

Pan Adam Kowal – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 13/23.  

/Uchwała Nr LV/18/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w 

Staszowie lokalu użytkowego, stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z działalności oraz informacji Komendanta Powiatowego Policji w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – 

projekt 16/23. 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt był dostępny w programie e - Sesja, był on 

również szeroko omawiany na Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi i pytania do projektu. 
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Radny Mariusz Zyngier powiedział, że sprawozdanie jest dobrze wykonane, jest mocne 

i rzetelne. Natomiast jedno mnie zaniepokoiło. Strona 13 i wykres numer 13 przestępczość 

narkotykowa w roku 2021 i 2022. Nagły wzrost z 3 do 826 nie ma jednostek, nie wiem, czy to 

jest ilość postępowań wszczętych lub przestępstw stwierdzonych. Mamy czarno-biały wykres 

i słupki nie pokazują, która wartość jest która. Chciałem zapytać czym jest to spowodowane. 

Kolejny wykres nr 14 dotyczący przestępczości korupcyjnej. I tutaj jest bardzo podobnie, bo 

było w roku 2021 odpowiednio postępowanie wszczęte i przestępstwa stwierdzone 88 i 92, 

później wzrost jest do 120 i do 962 jednostek. Natomiast nie wiem jaka to jest jednostka. 

Bardzo proszę o wyjaśnienie tego tematu. Korzystając z głosu chciałam tutaj bardzo mocno 

również pochwalić policję za to co organizowała w ciągu ostatnich tygodni, miesięcy. 

Wczoraj na Komisji Oświaty dyskutowaliśmy bardzo mocno na ten temat. W Staszowie też 

były spotkania z uczniami szkół ponadpodstawowych, gdzie bardzo mocno akcentowali w 

swoich wystąpieniach policjanci, prawidłowe wzorce zachowania na drodze oraz konieczność 

jakkolwiek to nie brzmi unikanie alkoholu przed lub w trakcie prowadzenia pojazdu. I myślę, 

że młodzież po prostu tego typu informacje z ust policjantów powinna słyszeć bardzo często.  

 

Pan Tomasz Siuda – p.o. Naczelnika Wydziału  Prewencji Komendy Powiatowej Policji 

w Staszowie wyjaśnił, że jeżeli chodzi o wykres nr 13 to dotyczy to przestępczości 

korupcyjnej. To ewentualnie może był to wzrost z 3 czynów do 826. To jest sprawa 

wieloczynowa prowadzona przez kilka lat. Tak więc w tamtym roku udało się zakończyć tą 

sprawę. Tak więc tutaj akurat ten wskaźnik można powiedzieć, że też wygenerował sprawę 

wieloczynową dla całego województwa świętokrzyskiego. A jeżeli chodzi o przestępczość 

narkotykową to nie wiem czy ewentualnie tu był jakiś problem, bo jeżeli chodzi o porównanie 

2021 roku do 2022 roku to mieliśmy tutaj przestępczość narkotykową na poziomie 

z przestępstw stwierdzonych 44. A jeżeli chodzi o 2020 rok mieliśmy na poziomie 42 

przestępstw stwierdzonych.  

 

Radny Mariusz Zyngier zapytał o wykres nr 15 tam też jest taki ogromny wzrost. Czy to jest 

związane z tym co właśnie Pan powiedział, że ta przestępczość korupcyjna i gospodarcza jest 

związana z tą samą czy z tymi samymi sprawami.   

 

Pan Tomasz Siuda powiedział że tak, jeśli chodzi o przestępczość gospodarczą.  

 

Dalszej dyskusji nie podjęto.  

 

Pan Zbigniew Bąk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 16/23.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności oraz informacji Komendanta Powiatowego Policji w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – 

projekt 16/23.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/19/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności oraz informacji Komendanta Powiatowego Policji w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok, 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie o stanie bezpieczeństwa powiatu 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok – projekt 15/23. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt był dostępny w programie e- Sesja, był on 

również szeroko omawiany na Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi i pytania do projektu. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pan Zbigniew Bąk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 15/23.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie o stanie bezpieczeństwa powiatu w 

zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok – projekt 15/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 
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/Uchwała Nr LV/20/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie o stanie bezpieczeństwa 

powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok, stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu/ 

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Staszowie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – projekt 14/23. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt był dostępny w programie e- Sesja, był on 

również szeroko omawiany na Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi i pytania do projektu. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pan Zbigniew Bąk – Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 14/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Staszowie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok – projekt 14/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/21/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie przyjęcia informacji przyjęcia 

informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Staszowie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu staszowskiego za 2022 rok, stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu/ 
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Ad.16 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Starosty Staszowskiego – projekt 22/23. 

Radna Anna Kosowicz – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformowała, że w dniu 14 kwietnia 2023 roku Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

rozpatrzyła skargę z dnia 28 marca 2023 roku na działalność Starosty Staszowskiego i 

pracowników starostwa. Komisja po rozpatrzeniu Skargi zapoznaniu się z materiałami 

dotyczącymi sprawy, po wysłuchaniu obszernych wyjaśnień Pana Starosty, Pana Naczelnika 

Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa wysłuchała też opinii Pani Radcy 

Prawnej i podjęła decyzję w wyniku głosowania uznając skargę za bezzasadną. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  

Pan Józef Żółciak – Przewodniczący Zarządu Powiatu w Staszowie poinformował, że 

opinia Zarządu Powiatu w Staszowie jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Starosty Staszowskiego – projekt 22/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier 

NIEOBECNI (1) 

Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/22/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie 

Starosty Staszowskiego, stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok – 

projekt 24/23. 

 

Pani Jolanta Piotrowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że niniejszą uchwałą Rada 

Powiatu w Staszowie dokonuje zmian w budżecie powiatu na 2023 rok poprzez zwiększenie 

strony dochodowej i wydatkowej o kwotę 237.920,33 zł, w tym:  
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1.Dział 600 Transport i łączność zwiększa się plan dochodów i wydatków bieżących o kwotę 

2.920,33 zł na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych w Staszowie znak: FP.1.311.3.2023 

z dnia 17.03.2023 r. tytułem otrzymanego odszkodowania za uszkodzony chodnik w ciągu 

drogi powiatowej nr 1704T Pierzchnica-Holendry-Raków-Nowa Wieś w miejscowości 

Pełczyce oraz zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 45.000,00 zł na wniosek 

jednostki znak: FP.1.311.5.2023 z dnia 18.04.2023 r. na zadanie pn. „Zakup piaskarki do 

zimowego utrzymania dróg”.  

2.Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 

60.000,00 zł i wydatków bieżących o kwotę 32.911,65 zł celem dostosowania planu do 

wypracowanych dochodów oraz ponoszonych wydatków.  

3.Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa dokonuje się zwiększenia 

w planie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 30.000,00 zł na podstawie decyzji 

Wojewody Świętokrzyskiego znak: FN.I.3111.111.2023 z dnia 13.04.2023 r. na 

sfinansowanie wypłaty świadczenia motywacyjnego strażakom pełniącym służbę 

w komendach powiatowych PSP.  

4.Dział 758 Różne rozliczenia zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 100.000,00 zł 

tytułem wypracowanych dochodów z kapitału odsetkowego.  

5.Dział 801 Oświata i wychowanie zwiększa się plan dochodów o kwotę 45.000,00 zł tytułem 

refundacji poniesionych kosztów w 2022 roku na realizację projektu pn. „Energetyczna 

przyszłość – staż dla uczniów Technikum w Połańcu” oraz zwiększa się plan wydatków 

bieżących o kwotę 160.000,00 zł na wniosek Powiatowego Centrum Sportowego znak: 

L.dz.311.2.2023 z dnia 12.04.2023 r. celem dostosowania planu do ponoszonych wydatków w 

jednostce. Jednocześnie dokonuje się zmian w planie wydatków bieżących na wniosek 

Zespołu Szkół w Połańcu z dnia 12.04.2023 r. celem dostosowania planu do ponoszonych 

wydatków.  

6.Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej dokonuje się zmian w planie 

wydatków bieżących na wniosek Powiatowego Urzędu Pracy w Staszowie znak: 

DF.322.6.2023.BO z dnia 31.03.2023 r. celem dostosowania planu do ponoszonych 

wydatków.  

7.Dział 855 Rodzina zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 32.911,65 zł celem 

zabezpieczenia środków w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa na administrowanie lokalem 

mieszkalnym w Połańcu z związku z likwidacją Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej typu 

Rodzinnego.  

Po wprowadzonych zmianach dochody budżetu powiatu na 2023 rok wynoszą 

100.649.214,96 zł, w tym:  

- dochody bieżące – 76.531.033,39 zł,  

- dochody majątkowe – 24.118.181,57 zł.  

Po wprowadzonych zmianach wydatki budżetu powiatu na 2023 rok wynoszą 113.133.826,39 

zł, w tym:  

- wydatki bieżące – 85.313.661,86 zł,  

- wydatki majątkowe – 27.820.164,53 zł. 

 

Radni nie wnosili uwag do przedstawionego projektu.  
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Pan Adam Kowal – Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 24/23.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok – 

projekt 24/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała Nr LV/23/23 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok, 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

 

Ad.18 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Staszowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2022 

rok. 

 

Pani Paulina Majczak – Naczelnik Wydziału Promocji i Współpracy z Zagranicą 

poinformowała, że sprawozdanie to zawiera opis najważniejszych działań podejmowanych 

przez Powiat Staszowski, jeżeli chodzi o współpracę z organizacjami pozarządowymi i ze 

wszystkimi podmiotami, które są wymienione w ustawie o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie. Ta współpraca to dwa zakresy. Po pierwsze zakres poza finansowy, czyli 

my te działania promujemy, konsultujemy, przekazujemy materiały promocyjne. 

Przedstawiciele rady i zarządu uczestniczą w licznych spotkaniach organizowanych przez 

organizacje pozarządowe i podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego. I drugi 

obszar to oczywiście współpraca finansowa. I są to, jest to realizacja zadań zleconych w 

formie tak zwanych małych grantów. Zazwyczaj podejmują się realizacji tych zadań 

organizacje pozarządowe. I dosyć duża kwota są to dotacje przekazywane z budżetu państwa. 

Łączna kwota na 2022 rok przeznaczona przez Powiat Staszowski na realizację tego 

programu to 1573467,00 zł, z czego wykorzystano 1518319,76 zł. 

 

Radnie nie wnosili uwag do przedstawionego sprawozdania.  

 

/Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Powiatu Staszowskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2022 

rok, stanowi załącznik  nr 15 do protokołu/ 
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Ad.19 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie miedzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym „Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu 

Staszowskiego w  okresie między sesjami”, złożone przez Przewodniczącego Zarządu 

Powiatu w Staszowie. 

 

/Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie między sesjami, stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu/ 

 

Ad.20 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Pan Paweł Wojtasik – Dyrektor SPZZOZ w Staszowie poinformował radnych o trzech 

dotacjach, jakie szpital otrzymał w ciągu ostatniego miesiąca. Mianowicie pierwsza dotacja to 

fizyczne przekazanie karetki pogotowia, która już jeździ jako zespół ratownictwa 

medycznego w miejscu stacjonowania w Połańcu. Karetka ta została przekazana przez 

Fundację Enea przy współpracy Enea Elektrownia Połaniec. Druga dotacja jest finansowa 

w wysokości 70000,00 zł na zakup sprzętu endoskopowego używanego w zabiegach 

urologicznych na potrzeby Oddziału Urologicznego. I trzecia dotacja to jest wczorajsza 

informacja, to jest 290 000,00 zł na pokrycie tu 50% z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych na modernizację dwóch wind szpitalnych. Chciałem podziękować 

wszystkim osobom, które w kuluarach wspierają szpital i pomagają w pozyskiwaniu tych 

środków na działalność naszego szpitala. 

 

Radny Mariusz Zyngier poruszył temat rozkładów jazdy autobusów komunikacji miejskiej 

z przystanków w rynku w Staszowie. Większa ilość rozkładów jest nieaktualna i nieczytelna 

dla większości pasażerów, którym bardzo trudno jest rozczytać rozkład jazdy z pośród wielu 

wywieszonych na szybie przystanków. Radny poprosił aby Zarząd Powiatu w Staszowie 

wpłyną w jakikolwiek sposób na przewoźników lub władze miejskie aby ujednoliciły rozkład 

jazdy. Radny zaproponował aby utworzyć portal komunikacyjny powiatowy.  

 

Radny Romuald Zgrzywa poprosił aby pani Bożena Głaz wypowiedziała się w temacie 

promieniowania Rodan oraz sposobu monitorowania tego promieniowania.  

 

Pani Bożena Głaz - Powiatowy Inspektor Sanitarny w Staszowie wyjaśniła, że trzy 

powiaty na terenie województwa świętokrzyskiego monitorują promieniowanie Rodan. 

Analiza na terenie powiatu została wykonana, a mianowicie wskazywaliśmy obiekty, które są 

zagłębione pod ziemią bo te obiekty są wytypowane jako obiekty, w których to 

promieniowanie może występować. Na obecną chwilę nie mamy takich obiektów więc temat 

nas nie dotyczy. Podejrzewam, że większość powiatów również będzie objęta tym programem  

i trzeba będzie monitorować promieniowanie jeżeli chodzi o Rodan.  
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Radny Jerzy Chudy podziękował Panu Staroście za odpowiedź na interpelację. Radny 

zapytał Panią Skarbnik czy potwierdza dane które są w tej interpelacji, że subwencji 

oświatowej na 2023 rok otrzymujemy około 31.800.000,00 zł a zadania oświatowe kosztują 

nas w tej chwili 40.546.000,00 zł.  

Pani Skarbnik powiedziała, że jest to prawda.  

 

Radny Jerzy Chudy zapytał czy w tym budżecie są zaplanowane podwyżki dla nauczycieli 

w wysokości 8%. Minister Czarnek powiedział, że pieniądze które są przeznaczane dla 

samorządów na wydatki oświatowe  wystarczają na całą oświatę. Ja się z tym nie zgadzałem. 

Jestem długo lat w samorządzie i zawsze brakowało i w tym roku też brakuje w granicach 

pięciu, sześciu milionów. Subwencja oświatowa wynosi 31.848.397,00 zł koszty związane 

z wykonaniem zadań oświatowych na rok 2023 wynosi 40.546.665,00 zł brakuje 

8.698.000,00 zł. Wnioskowałem o przebudowę skrzyżowania na Woli Wiśniowskiej. 

Proponowałbym, aby Zarząd Dróg wyznaczył na odcinku długości około 100 m szerokość 

pasa drogowego i po wyznaczeniu tego pasa drogowego prosiłbym o zorganizowanie 

spotkania w terenie aby omówić to na miejscu. Na sesji w dniu 24.03.2023 r. zgłaszałem aby 

w Google GPS ogólnokrajowym znalazła się droga powiatowa relacji Bogoria - Raków, bo jej 

w GPS-e nie ma, a jest wybudowana.  Do tej pory nie wiem czy w tym temacie były już jakieś 

starania. 

 

Radny Michał Skotnicki zapytał czy w subwencji oświatowej, którą mamy przewidzianą 

w budżecie przewidziane są pieniądze na podwyżkę dla nauczycieli, odpowiedź Pana Starosty 

była niepełna. To jest bodajże 1.600.000,00 zł w budżecie należałoby przeznaczyć na tą 

skromną podwyżkę dla nauczycieli. 

 

Pan Starosta powiedział, że w wydatkach przeznaczonych na oświatę została zaplanowana 

podwyżka dla nauczycieli. 

 

Pan Marcin Adamczyk – Wójt Gminy Bogoria powiedział, że od dłuższego czasu 

w wolnych wnioskach, czy w dyskusji nad budżetem 50% dyskusji dotyczy Gminy Bogoria. 

Czuję się zobowiązany, ponieważ dostaje już pytania od kolegów samorządowców jak ta 

sprawa wygląda w rzeczywistości jeżeli chodzi tutaj o środki, które powiat pozyskał 

w ramach porozumienia od farmy wiatrowej. Chcę Państwu zaznaczyć, że jest to 

porozumienie, które dość długo było omawiane przez Pana Starostę, przez zarząd z firmą, 

która wybudowała farmę wiatrową na terenie naszej gminy. Pojawia się dyskusja czy to są 

środki Powiatu Staszowskiego. Tak, to są środki Powiatu Staszowskiego. Ale to są środki z 

przekazaniem na Gminę Bogoria. Porozumienie dotyczyło pięciu odcinków dróg na terenie 

Gminy Bogoria. I tutaj wydaje mi się, że jest temat bardzo prosty i innego twierdzenia po 

prostu tutaj nie ma. Mógłbym się zapytać tutaj kolegi radnego Skotnickiego czy radnego 

Kruzla, jakie drogi zostały uszkodzone na terenie nie wiem Gminy Szydłów, Staszów, 

Rytwiany i tak dalej. Chcę zaznaczyć, że tylko i wyłącznie mieszkańcy Gminy Bogoria 

znosili utrudnienia związane z całą budową. I dzisiaj mieszkańcy Gminy Bogoria są skazani 

na szum, na efekt migotania cieni i tak dalej. Chcę zaznaczyć, że rozliczymy jako gmina 
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powiat z każdej złotówki, która została przekazana przez farmę wiatrową Bogoria, bo te 

środki na tą gminę po prostu muszą trafić. Tutaj tak żartobliwie powiem, że została z tych 

środków zakupiona koparko-ładowarka. I mógłbym się zapytać czy ta koparko-ładowarka to 

później będzie przekazana dla Gminy Bogoria czy ta koparko-ładowarka będzie wykonywać 

tylko i wyłącznie prace na terenie Gminy Bogoria. Wydaje mi się, że nie. Zarząd uznał, że to 

jest inwestycja, którą należy wykonać. I wiem, że już ta maszyna również jest 

wykorzystywana na teren naszej gminy. Co do drugiego tematu odnośnie współpracy 

i współfinansowanie inwestycji. Szanowni Państwo tutaj przytoczę cytat radnego Kruzla, że 

nie chodzi o złotówkę tylko o zasadę. Tak Szanowni Państwo jest niepisana zasada, że 

samorządy gminne dokładają do inwestycji drogowych powiatu w wysokości 50% wkładu 

własnego. I chcę zaznaczyć, że Gmina Bogoria wywiązuje się z tego niepisanej umowy 

i Gmina Bogoria tutaj deklaruje ja z tego miejsca, chociaż ja nie dzielę pieniędzmi tylko Rada 

Powiatu, że przy inwestycjach, które będą się pojawiać nie zawartych w porozumieniu, 

chodzi tutaj o tą farmę wiatrową gmina deklaruje dofinansowanie tych zadań. Przykład na 

Kolonii Szczeglice, gdzie ma być poprawiana nawierzchnia. Już z tego miejsca deklaruję, że 

gmina do tej inwestycji po prostu środków dołoży. Tak samo jak dokładaliśmy do przejść dla 

pieszych i tak dalej, i tak dalej. Jeżeli przejdzie inwestycja odnośnie remontu drogi Witowice 

- Pęcławice deklaruję, że gmina do tej inwestycji nie dołoży gdyż ta droga jest zawarta 

w porozumieniu z farmą wiatrową i z tego co się orientuję jeszcze środki z tego tytułu są. Tak 

że tutaj z tego miejsca bardzo serdecznie chciałbym podziękować Panu Staroście, Panu 

Wicestaroście, członkom zarządu za racjonalne wykorzystywanie tej puli pieniędzy. Bo jeżeli 

padłaby decyzja, że mamy trzy i pół miliona złotych i remontujemy odcinki dróg, które 

zostały zniszczone w wyniku prac nad budową farmy, to Szanowni Państwo nie wiem 

położylibyśmy tylko pewnie nową nawierzchnię i na tym by się skończyło. Jednak tutaj 

w mojej ocenie bardzo dobre decyzje, a mianowicie korzystanie z dofinansowań 

zewnętrznych i tylko wkład własny powiatu jest zabierany z tej puli, przyczynił się do tego, 

że drogi mamy wybudowane na skalę XXI wieku. Drogi, które nam zazdroszczą inni 

mieszkańcy spoza gminy czy powiatu. To mówię uczciwie, bo wiem jakie rozmowy były i jak 

to wygląda z zewnątrz. Chylę czoło dla całego zarządu, dla Pani Skarbnik, która też 

wielokrotnie odpowiadała na te pytania. I serdecznie podziękowania również dla Dyrektora 

Zarządu Dróg. Szanowni Państwo ja bym chciał, żeby temat związany z tymi środkami i czy 

Gmina Bogoria wywiązuje się, czy się nie wywiązuje, po prostu został już dzisiaj zamknięty 

ponieważ w mojej ocenie Rada Powiatu ma się czym zajmować, a nie sugerowanie jakiś 

nieprawdziwych informacji odnośnie współfinansowania tutaj inwestycji gmina i powiat. 

Oczywiście jeszcze raz chcę podkreślić, że współpraca z powiatem a gminą układa się bardzo 

dobrze wręcz wzorowo. 

 

Radny Jerzy Chudy zwrócił się do Pana Stanisława Batóga, który mówił, że to są środki 

budżetu powiatu a nie Gminy Bogoria a koparka, która została zakupiona to była zgoda Rady 

Powiatu na mój wniosek. Wydarzył się wypadek na drodze i Zarząd Dróg był, że tak powiem 

bez rąk do pracy i Rada Powiatu wyraziła zgodę, żeby te pieniądze 500.000,00 zł były na 

zakup koparki. 
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Radny Andrzej Kruzel - Panie Wójcie wymienił Pan kilka razy moje nazwisko. Miał Pan 

pięć minut, żeby tu wystąpić i pytanie jest jedno, bo tu było sporo sprzeczności. Z jednej 

strony Pan dziękuję zarządowi, instytucjom powiatu, z drugiej strony atakuję Pan radnych. 

A to Rada podejmuje decyzję w temacie współpracy, który Pan poruszył. Bardzo dobrze 

chwalę Gminę Bogoria. Jeśli to są fakty, o których Pan mówi, bo trzeba to sprawdzić to 

chwała za to. Ale są gminy, które nie realizują tego. I dlatego w momencie, kiedy 

podejmujemy decyzję o realizacji zadań sugerujemy zarządowi, przynajmniej ja sugerowałem 

zarządowi, że taka w historii pracy i współpracy między powiatem a gmina była zasada, że 

jeśli są realizowane zadania na terenach danej gminy, gminy partycypują w tych zadaniach. 

Ile, nieważne może być to i symbolika. To jest kwestia uzgodnień, czy to jest złe. My w Pana 

sprawie nie ingerujemy. Rozmowa tu była o ośrodkach i to co Pan Jerzy Chudy powiedział  ja 

to popieram w 100% że środki, te które były przeznaczone na naprawę odcinków dróg przez 

farmy wiatrowe i te środki powinny być tam przeznaczone na ten remont a Pan nas atakuje. 

I Pan wymienia moje nazwisko, wymienia nazwisko Skotnickiego. Ja Panu mówię my tu 

z troską o tym rozmawiamy. I te środki, które były przyznane przez farmę wiatrową powinny 

być przeznaczone na udział środków w naprawie tych odcinków dróg. Tu Pan potwierdził, że 

tak się dzieje. Ja nie wchodzę w szczegóły. My dyskutujemy tylko tu, bo nie mamy 

możliwości, bo nie jestem w zarządzie, nie jestem w Komisji Budżetu, nie jestem w Komisji 

Infrastruktury i często na Sesji, jeśli nie mam informacji to dopytuję. Bo podejmując decyzję 

przy budżecie to Rada tutaj podejmuje decyzje a Zarząd wnioskuje. Był Pan i jest 

samorządowcem wie że tak jest. Czy w któryś przypadkach dotyczących infrastruktury 

drogowej myśmy głosowali przeciw Bogorii. Radny Jerzy Chudy jest reprezentantem tamtego 

środowiska i bardzo ostro tutaj walczy o zadania realizowane na terenie Gminy Bogoria 

i zawsze go wspierałem bo też jest długoletnim samorządowcem. 

 

Radny Michał Skotnicki  powiedział, że nikt tutaj nigdy zamachu na Bogorię czy na środki 

dla Gminy Bogorii nie robił. Zawsze dziękowaliśmy publicznie. Ja również teraz dziękuję 

Panu i przez Pana na ręce Wysokiej Rady Gminy Bogoria dziękuję za przekazywanie 

środków na wspólne realizowanie inwestycji na terenie gminy. Tych inwestycji było bardzo 

wiele. Gratuluję Panu i w tym momencie również zarządowi. Natomiast ja dostałem 

odpowiedź na interpelację jeśli chodzi o środki, które były pozyskane z budowy farmy 

wiatrowej i z realizacji tych pieniędzy inwestycji na terenie Gminy Bogoria. Tam jeszcze 

zostało.  Ale w odpowiedzi na interpelacje nie było zapisane, że  była zakupiona koparka 

z tych środków, chyba że to przeoczyłem,  więc taką dostałem odpowiedź na interpelację. 

Więc albo te pieniądze żeśmy przekazali na tą koparkę, albo żeśmy nie przekazali. To tak na 

marginesie. Bardzo szanuję Pana Wójta i mam do niego zawsze taką nieukrywaną sympatię 

jako do człowieka, który chce dla swoich mieszkańców i  +mieszkańców powiatu 

staszowskiego jak najlepiej. Natomiast jeśli chodzi o stwierdzenie czy inne drogi gdzieś 

ucierpiały, no tak Panie Wójcie przecież pewne materiały musiały dojechać do Gminy 

Bogoria. Nie zostały one wytworzone na terenie Gminy Bogoria, a na terenie zupełnie gdzieś 

dalej. Więc wszystkie drogi zostały wykorzystane do budowy. Oczywiście byłoby hipokryzją 

gdybym mówił, że inne drogi bardziej. Oczywiście, że najgorzej to się odbywało na terenie 

Gminy Bogoria bo i drogi gminne i mieszkańcy cierpieli. Były pewne zajęcia dróg, poboczy 

i tak dalej, i tak dalej. Dobrze się to skończyło. Mamy fajną inwestycję czerpią z niej zyski 
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i samorząd, a przez to mieszkańcy, natomiast środki powiatu to są środkami powiatu. Jeżeli 

tak są zapisane w projekcie ustawy tego porozumienia, no to trzeba to uszanować 

i wykorzystywać. 

 

Pan Starosta powiedział, że podana została informacja z wykorzystania środków w kwocie 

trzech milionów, które były przeznaczone na drogi. Natomiast pół miliona były przeznaczone 

na koparkę i sprawa była jasna. Co do koparki to nikt nie miał wątpliwości. Ja zrozumiałem 

informację na jakie drogi i jakie kwoty do wykorzystania. 

 

Radna Anna Niziałek powiedziała, że jest na każdej sesji Rady Powiatu od dłuższego czasu 

jest rozmowa na temat Bogorii i głównie właśnie tych dróg, które są zniszczone. Nie było od 

dłuższego czasu żadnej sesji, na której ten temat nie byłby poruszony. Myślę, że to co 

wyjaśnił Pan Wójt, wcześniej Pan Jerzy Chudy to jest już sprawa jasna, które odcinki zostały 

zniszczone i co jest zawarte w porozumieniach i myślę, że ten temat powinniśmy już 

zamknąć. Nieprawdą jest, że nie było rozmów o innych odcinkach dróg, bo takie rozmowy 

były. Można sobie sesję odtworzyć, gdzie naprawdę było głośno powiedziane, dlaczego 

akurat wszystko idzie odcinki na terenie Gminy Bogoria, są obecni radni i myślę, że mogą to 

potwierdzić. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że faktycznie w ostatnim czasie od momentu podpisania 

tego porozumienia wielokrotnie mówiło się o tych środkach z farm wiatrowych. I dzisiejsze 

wystąpienie Pana Wójta mam nadzieję, że miało dotyczyć tego, że wielokrotnie na tej sali 

padały stwierdzenia, że te środki są wykorzystywane nieracjonalnie.  Mam nadzieję, że to 

dotyczyło tego. Samorząd Gminy Bogoria w jakiś sposób monitoruje wydawanie tych 

środków. Okazało się, że te środki są wydawane tak jak powinny być wydawane, łączone 

z środkami zewnętrznymi.  

 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji.  

 

Ad.21 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu w Staszowie podziękował 

zebranym za udział w LV Sesji Rady Powiatu w Staszowie i zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono.  

Przygotował(a): 

Agata Cepil  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 

 
Szczegółowy zapis online z LVsesji Rady Powiatu w Staszowie znajduje się na stronie Starostwa Powiatowego w Staszowie do odtworzenia 

na kanale YouTube https://www.youtube.com/watch?v=BN5KHWyhS44&list=PLTUP4ToVBNu88IDRfHzlw4Do0MCeBZqSQ&index=1 

 


